
35.     Najčastejšie používané slová v angličtine       525/3000 
 
Slovná zásoba   (15 slov): 
 

limit; limited/unlimited 
     His behavior is without limits. 

obmedzenie, obmedziť; 
obmedzený/neobmedzený 
     Jeho správanie je bez limitov. 

 [ˈlɪmɪt] 
 [ˈlɪmɪtɪ̬d] 

melody 
     What a beautiful melody. 

melódia 
     To je ale krásna melódia. 

 [ˈmelədi] 

ago 
     I saw her in the square an hour ago. 

pred (stojí za časovým údajom) 
     Videl som ju pred hodinou na námestí. 

 [əˈɡoʊ] 

catch-caught-caught 
     Catch me if you can. 

chytiť, stihnúť 
     Chyť si ma, keď to dokážeš. 

 [kætʃ- kɑːt- 
kɑːt] 

disadvantage 
     We have to fight for socially disadvantaged 
kids. 

nevýhoda 
     Musíme bojovať za deti zo sociálne 
znevýhodnených (slabších) rodín. 

 
[ˌdɪsədˈvæntɪ̬dʒ] 

more 
     Could you give me more information? 

viac 
     Mohli by ste mi dať viac informácií? 

 [mɔːr] 

union 
     We are a part of the sports union. 

únia, združenie, zväz, jednota 
     Sme súčasťou športového zväzu. 

 [ˈjuːnjən] 

worry                                
     Why are you so worried about it? 

trápiť sa                             
     Prečo sa tým tak trápiš? 

 [ˈwɜːri] 
 

ready                               
      We'll be ready in a moment. 

hotový, pripravený                
     O chvíľku budeme pripravení. 

 [ˈredi] 

group 
     We´d prefer to go with our group of friends. 

skupina, zoskupiť sa 
     Radšej by sme išli so našou skupinou priateľov. 

 [ ɡruːp] 

estimate; estimation 
     Send me the estimate within an hour. 

odhad, odhadnúť; odhad 
     Pošlite mi ten odhad do hodiny. 

    [ˈestəmeɪt-v. 
/estimət-n.;  
 ˌestəˈmeɪʃən] 

celebrate; celebration 
     It was supposed to be a small celebration. 

oslavovať, oslavovať; oslava 
     Mala to byť malá oslava. 

 [ˈseləbreɪt] 
 [ˌseləˈbreɪʃən] 

door 
    Leave the door open. 

dvere 
     Nechaj dvere otvorené. 

 [dɔːr] 

spoon, tablespoon; teaspoon 
     Add three tablespoons of vinegar. 

lyžice; lyžička 
     Pridajte tri lyžice octu. 

 [spuːn] 
  

across  
     It exists everywhere across cultures. 

cez, na druhú stranu, naprieč 
     Existuje to všade naprieč kultúrami. 

 [əˈkrɔːs] 

US =Americká angličtina      ˈ = hlavný prízvuk      ˌ = vedľajší prízvuk          Br. E. =Britská angličtina 
ə (allow), ð (this), θ (thank), æ (apple), ŋ (bank), dʒ = dž (angel), ʒ = ž (pleasure), tʃ = č (cheese), ʃ = š (show), ʌ=a (mud),  
ɔ:, ɔ  = o:, o (corner), ʊ = ə +u (good), ɑː, ɑ = o: + a:, a+o (sauce), t ̬= d (later), ɪ = i (miss), ɜː, ɝː = ə:, ə:r (hurdle), ɛ=e (red) 
 
 

Ďalšie frázy a idiómy 

Not any more. Už nie. 

More or less. Viac menej. 

One more. Once more. Ešte jeden. Ešte raz. 

Ready, steady, go! Pripraviť, pozor, teraz! 

What´s the catch? Kde to viazne? V čom je problém? 

Ltd. –limited liability              Co. Ltd. s obmedzeným ručením s.r.o. 



36.     Najčastejšie používané slová v angličtine            540/3000 
 
Slovná zásoba   (15 slov): 
 

class; classroom 
     Our classroom has a cozy feel. 

trieda; trieda (miestnosť) 
     Naša trieda pôsobí útulne. 

 [klæs] 
 [ˈklæsruːm] 

mind 
     Are you out of your mind? 

myseľ, vadiť 
     Zbláznil si sa? 

 [maɪnd] 

wide;  width 
     The width of the parking lot doesn´t suit us. 

široký; šírka 
     Šírka parkoviska nám nevyhovuje. 

 [waɪd] 
 [wɪtθ / wɪdθ] 

umbrella 
     I left my umbrella there. 

dáždnik 
     Nechala som si tam dáždnik. 

 [ʌmˈbrelə] 

leak; leakage 
     The information was leaked to the public. 

prasklina, pretekať, unikať; presak, únik 
     Informácie unikli na verejnosť. 

 [liːk] 
 [ˈliːkɪdʒ] 

get-got-got/gotten 
     Don´t you get it? 

dostať, kúpiť, zohnať, chápať 
     Vari ty to nechápeš? 

 [ɡet- ɡɑːt- ɡɑːt/ 
 ˈɡɑːtn] 

consistent 
     He is consistent in raising children. 

stály, konzistentný 
     Vo výchove detí je konzistentný. 

[kənˈsɪstənt] 

destroy;  destruction 
     It destroyed half the crop. 

zničiť; zničenie 
     Zničilo to polovicu úrody. 

 [dɪˈstrɔɪ] 
 [dɪˈstrʌkʃən] 

pain 
      Are you in any pain right now? 

bolesť 
     Bolí vás práve teraz niečo? 

 [peɪn] 

room 
     Have you booked that room yet? 

izba, priestor 
     Už si zabukoval tú izbu? 

 [ruːm/ rʊm] 

share 
     We will share everything together. 

podiel, akcie, deliť sa 
     Budeme sa spolu deliť o všetko. 

 [ʃer] 

thing 
     This is a big thing. 

vec (aj záležitosť) 
     To je veľká vec. 

 [θɪŋ] 

appointment 
    We postponed the appointment until 
tomorrow. 

schôdzka 
     Odložili sme tú schôdzku na zajtra. 

 [əˈpɔɪntmənt] 

believe; belief 
     Would you believe it? 

veriť, domnievať sa; viera 
     No veril by si tomu? 

 [bɪˈliːv] 
 [bɪˈliːf] 

earth; the Earth  
     Come back to earth. 

zem, svet, zemina; Zem 
     Vráť sa späť na zem (do reality). 

 [ɜːrθ] 

US =Americká angličtina      ˈ = hlavný prízvuk      ˌ = vedľajší prízvuk          Br. E. =Britská angličtina 
ə (allow), ð (this), θ (thank), æ (apple), ŋ (bank), dʒ = dž (angel), ʒ = ž (pleasure), tʃ = č (cheese), ʃ = š (show), ʌ=a (mud),  
ɔ:, ɔ  = o:, o (corner), ʊ = ə +u (good), ɑː, ɑ = o: + a:, a+o (sauce), t ̬= d (later), ɪ = i (miss), ɜː, ɝː = ə:, ə:r (hurdle), ɛ=e (red) 
 
 

Ďalšie frázy a idiómy 
 

I changed my mind. Rozmyslela som si to. 

Mind the step! Pozor na schod! 

Mind your own business! Starajte sa o svoje veci. 
Never mind. Nevadí. 

No pain, no gain. Bez práce nie sú koláče. 

Where/what/why/how on earth…? Kde/čo/prečo/ako preboha….? 



CONDITIONALS [kənˈdɪʃənəlz]   
(kondicionály – podmienkové vety)  
 
-conditional conjunctions: provided that, providing that, as long as, unless, supposing, on condition 
that, if, if only, only if, lest, even if, whether 
(-podmienkové spojky: za predpokladu, že; za predpokladu, že; ak; ibaže; za predpokladu; za 
podmienky, že; ak; ak; iba ak; pre prípad, že; aj keď; či) 
 
IF + condition                  -something happens on condition that you do/ do not do something 
                                           You will get wet if you don´t take the umbrella. 
(AK, KEĎ, ČI + podmienka -niečo sa stane za podmienky, že niečo urobíte / neurobíte 
                                             Keď si nevezmete dáždnik, zmoknete.) 
IN CASE + possibility      -something might happened so you should do something as a preventive 
                                            measure, precaution, just in case 
                                           Take an umbrella in case it rains. 
(V PRÍPADE, PRE PRÍPAD + možnosť -mohlo by sa niečo stať, takže by ste mali niečo urobiť 
                                            preventívne, preventívne, pre každý prípad 
                                            Vezmite si dáždnik, keby pršalo.) 
 
When the “ IF sentence” (subordinate clause) goes first, the second sentence (main clause) is 
separated by a comma. 
You can you use “were” in all persons (I were, she were….) here. 
(Keď je veta „IF“ (vedľajšia veta) prvá, druhá veta (hlavná veta) sa oddeľuje čiarkou. 
Tu môžete použiť „WERE“ vo všetkých osobách (I were, she were….).) 
 
ZERO CONDITIONAL            if + present simple -  comma -   present simple/imperative; 
                                                 present simple/imperative – if + present simple 
-facts, general truths, habits… 
(NULOVÝ KONDICIONÁL if + prítomný prostý - čiarka - prítomný prostý/rozkaz; 
                                                   prítomný prostý/imperatív – if + prítomný prostý 
- fakty, všeobecné pravdy, zvyky…) 
 
If you put ice on the sun, it melts. (Ak položíte ľad na slnko, roztopí sa.) 
People get fat if they don´t do any sports. (Ľudia priberajú, ak nešportujú.) 
If you mix these two colors, you get green. (Ak zmiešate tieto dve farby, získate zelenú.) 
Ask him if he goes with you. (Spýtaj sa ho, či ide s tebou.) 
Take cash in case there is no ATM. (Vezmite si hotovosť pre prípad, že nie je bankomat.) 
What happens if you fall off your bike? (Čo sa stane, keď spadnete z bicykla?) 
If people win, they are always happy. (Ak ľudia vyhrajú, sú vždy šťastní.) 
People are always happy if they win. (Ľudia sú vždy radi, keď vyhrajú.) 
 
 
 
 
 
 
 



FIRST CONDITIONAL          if + present simple – comma – future simple/modals;  
                                                future simple/modals  - if + present simple 
-options and possibilities in the presence or future… 
(PRVÝ KONDICIONÁL keď + prítomný prostý – čiarka – budúce prostý/modálne slovesá; 
                                                 budúce prostý/modálne slovesá - keď + prítomný prostý    
-Voľby a možnosti v prítomnosti alebo budúcnosti…) 
 
If you don´t go, I won´t go either. (Keď nepôjdeš ty, nepôjdem ani ja.) 
I will help you if you wait for me.  (Pomôžem vám, keď na mňa počkáte.) 
Who will do that if you are not there? (Kto to urobí, keď tam nebudete?) 
I can do it if you want. (Môžem to urobiť, ak chceš.) 
If I win, I will buy a new car. (Ak vyhrám, kúpim si nové auto.) 
I will buy a new car if I win. (Kúpim si nové auto, či vyhrám.) 
 
SECOND CONDITIONAL       if + past simple – comma – would/should/could… + infinitive 
                                                 would/should/could… + infinitive  - if + past simple 
-unreal, hypothetical, imaginary, impossible situations in the presence or future, wishes 
(DRUHÝ KONDICIONÁL keby + minulý čas prostý – čiarka – by/mal by/mohol by… + infinitív 
                                                   by/mal by/mohol by… + infinitív - keby + minulý prostý 
-nereálne, hypotetické, imaginárne, nemožné situácie v prítomnosti alebo budúcnosti, priania) 
 
I could go with you if you asked my mom. (Mohol by som ísť s tebou, keby si sa spýtal mojej mamy.) 
If you had any trouble, do not hesitate to contact me. (Ak by ste mali nejaké problémy, neváhajte ma 
kontaktovať.) 
If I were you, I wouldn´t do that. (Byť tebou, neurobil by som to.) 
What would you do if she didn´t pay it? (Čo by si robil, keby to nezaplatila?) 
If I won, I would buy a new car. (Keby som vyhral, kúpil by som si nové auto.) 
I would buy a new car if I won. (Kúpil by som si nové auto, keby som vyhral.) 

       



       

QUESTION TAGS [ ˈkwɛsʧən tæɡz ]  (dovetky) 
 
-mini-questions at the end of the declarative sentence 
(-miniotázky na konci oznamovacej vety) 
-when the sentence is affirmative, the tag is negative and vice versa 
(-keď je veta kladná, značka je záporná a naopak) 
-we usually expect the listener to confirm our statement 
(-obvykle očakávame, že poslucháč naše tvrdenie potvrdí)  
-you can also use “  ,right?” instead of the question tag meaning “Am I right?” 
(-môžete tiež použiť „ ,right?“ namiesto dovetku, čo znamená: „Mám pravdu?“) 
-we use the verb “to be” or auxiliary verbs (do, does, did, will, have, has, had) or modal 
verbs to create the question tag 
(-na vytvorenie dovetku používame sloveso „byť“ alebo pomocné slovesá (do, does, did, 
will, have, has, had) alebo modálne slovesá) 
-if you are asking for/about something or need information, you are not sure about the 
answer your voice goes up ; if you expect confirmation from the listener, your voice 
goes down  
(-ak sa na niečo pýtate alebo potrebujete informáciu a nie ste si istí odpoveďou, váš hlas 
ide hore; ak od poslucháča očakávate potvrdenie, váš hlas ide dole) 
 
They are coming soon, aren´t they? They are coming soon, right? 

(Prídu už čoskoro, že?)                                                      (Prídu už čoskoro, že?) 
She drinks wine, doesn´t she?                                 She drinks wine, right? 
(Pije víno, nie? )                                                          (Pije víno, že?) 
It´s a beautiful day, isn´t it? ( (Je krásny deň, že?) 
Mike cannot drive, can he?         (Mike nemôže riadiť, že?) 
You haven´t been there, have you? (Ty si tam nebol, že?) 
Dave won´t pay it, will he?               (Dave to nezaplatí, že?) 
You don´t know her, do you?           (Ty ju nepoznáš, že?) 
 
Note: there are a few question tags that might surprise you. 
(Poznámka: Existuje niekoľko dovetkov, ktoré by vás mohli prekvapiť.) 
 
Let´s go, shall we? (Ideme, áno?) 
Open the door, will you/won´t you?   (Otvor dvere, prosím ťa /budeš taký láskavý?) 
Don´t open the door, will you?   (Neotváraj dvere, áno?) 
I am horrible, aren´t I?     (Som hrozná, že?) 
There´s no time, is there?   (Nie je čas, že?) 
He hardly ever/scarcely/never/rarely listened to me, did he? 
(Malokedy/málo/nikdy/zriedka ma počúval, že?) 
He´s got three cars, hasn´t he?   (Má tri autá, nie?) 
That´s cool, isn´t it?  (To je v pohode, nie?) 
 
 
 

 
 



EITHER-OR,             NEITHER-NOR,          BOTH-AND …. 
[ˈi:ðər/ ˈaɪðər -ɔr,  ˈni:ðər /ˈnaɪðər -nɔr, boʊθ-ænd]  
( BUĎ-ALEBO,            ANI-ANI,                    AKO-TAK, -I ….)   
 
-these correlative conjunctions imply relation between two words or phrases within one 
sentence 
 (- tieto korelačné spojky implikujú vzťah medzi dvoma slovami alebo frázami v jednej vete) 
-whether the verb is in singular or plural, depends on the subject which is closer  
Either John or Peter is going with us. 
Either John or his parents are going with us. 
( -či je sloveso v jednotnom alebo množnom čísle, záleží na podmete, ktorý je bližší 
Ide s nami buď John, alebo Peter. 
Ide s nami buď John, alebo jeho rodičia.) 
 

-the most common correlative conjunctions are:  ( -najbežnejšie korelačné spojky sú:) 
1. either…or (buď-alebo) 

Either John or Kate can sign it. ( Podpísať to môže John alebo Kate.) 
He must believe either her or him. ( Musí veriť buď jej, alebo jemu.) 

2. neither…nor (ani-ani) 
Neither blue nor green would fit in here. ( Modrá ani zelená by sa sem nezmestila.) 
She speaks neither English nor German. ( Nehovorí ani anglicky, ani nemecky.) 

3. both…and (ako-tak) 
Both children and adults are welcome to the club. ( V klube sú vítaní deti aj dospelí.) 
They were both fast and precise. ( Obaja boli rýchli a presní.) 

4. not only…but also (nielen- ale i) 
He studies not only math but also English. (Študuje nielen matematiku, ale aj angličtinu.) 
Not only does he study but he also works.   !inversion-inverse subject and verb! 
( Nielenže študuje, ale tiež pracuje.                !inverzia-inverzný predmet a sloveso!) 
Not only John but also Kate spoke with him. ( Hovoril s ním nielen John, ale aj Kate.) 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

 
 
 

 

A few more:  (Pár ďalších:) 
 
such….that (tak…..že) 
     He was such a bad person that I couldn´t invite him. 
      ( Bol to tak zlý človek, že som ho nemohol pozvať.) 
whether….or  (či….alebo) 
     Whether you like it or not, I will go there anyway. 
     ( Či sa ti to páči alebo nie, aj tak tam pôjdem.) 
     Whether or not you like it, I´ll go anyway.  ( Či sa ti to páči alebo nie, aj tak tam pôjdem.) 
     Whether you like it, or you don´t, I´ll go anyway.  ( Či sa ti to páči alebo nie, aj tak tam 
pôjdem.) 
as many/much…as   (toľko - koľko) 
     You can earn as much as you wish.    (Zaplatili čo najviac účtov.) 
     They paid as many bills as possible.  (Zaplatili čo najviac účtov.) 
no sooner….than    (nie skôr, než) 
     No sooner did I hear it, than Martina told me.            (inversion) 
      (Nepočul som to skôr, než mi to Martina povedala.) (inverzia) 
     No sooner had I heard it, than Martina told me.    
       (Nepočul som to skôr, než mi to Martina povedala.) 
(would) rather….than     (radšej… ako) 
     I would rather drink water than juice.  (Radšej pijem vodu ako džús.) 
scarcely/hardly…when  (sotva/ťažko….kedy) 
     Scarcely/hardly had we reached the top, when it started to rain. 
      (Sotva/sotva sme dosiahli vrchol, keď začalo pršať.)  
as….as  (rovnako tak….ako) 
     You seem as satisfied as your brother.  (Vyzeráš rovnako spokojne ako tvoj brat.) 


